
Студије електротехнике је 
завршила за само четири и по 
године, а у њеном индексу нема ни 

једне друге оцене осим десетке. 
Моника Братић из Билеће, 
од треће године студија је 
стипендиста компаније 

„Телвент ДМС“, где се одмах после дипломирања и 
запослила. Бави се дистрибутивним генераторима и 
тренутно борави у Канади на пословном путовању. 
- Награда је, наравно подстрек за неки будући рад. Драго 
ми је да неко заиста цени студенте који се труде, раде и 
имају добар просек. Када као студент добијете овакву 
награду, онда постоји воља да се ради истом јачином као 

и до сада - прича Моника која поред посла планира да 
упише докторске студије. 
Каже да је током студија увек имала времена за друштво, 
изласке и провод, а добра организација и редовно 
похађање предавања и вежби су рецепт успеха ове 
девојке, која је са само 24 године постала перспективна 
инжењерка.

Равноправне у борби 
за интересе колега

чеТвРТи феСТивал НауКе - Падам на Памет Доц. ДР ДушаН СаКулСКи - ТуНел КРоз фРушКу гоРу НагРаДа из фоНДа “МоМчило МоМо НовКовић”

Слађана Поповић, Кристина Пејић, Јелена Панић 
и Маја Божовић једне су од седам чланица Сту-
дентског парламента факултета техничких 

наука. иако од 33 члана, представљају мањину, оне 
се равноправно боре, штите интересе и заступају 
права својих колега и колегиница са студија. у интер-
вју за фТН новине сложиле су се да је потребно пора-
дити на мотивацији како би што више студенткиња 
постало активно и ушло у Парламент. 

- учествовање у телима и организацијама на фТН-у 
није никакво ексклузивно право мушкараца, ствар је 
воље и ангажмана. Било би боље када би се донела 
нека уредба којом би се прописао број жена у телима 
фТН – објашњава Кристина. истичу да је веома важно 
да вас за члана Парламента колеге примете и препо-
знају као адекватну особу која ће говорити у њихово 
име. 

- углавном се трудимо да размишљамо тимски и 

прихватамо туђе мишљење – каже Маја. иако се 
сада ближе избори за нови сазив Студентског пар-
ламента (30. мај), Кристина каже да у Парламент није 
ушла како би себе промовисала, већ је свој мандат 
искористила да  скрене пажњу колега, професора и 
управе фТН-а на проблеме са којима се бори. 

- Својим учешћем сам покушавала да гласно гово-
рим о ономе о чему се ћутало, и ако не успем да 
до краја изнађем решење за те проблеме, мислим 
да сам поставила добре фундаменте за оне који ће 
доћи на моје место. ако у томе успем, мој мандат и 
моја активност у Парламенту је потпуно смислена 
и ја сам задовољна – каже Кристина.  Девојке су 
учешћем у Парламенту научиле колико је важна 
организација, кооперативност, сложност и фоку-
сираност на циљеве. Добиле су прилику да стекну 
новa познанства, јачају комуникативне и прегова-
рачке способности. 

Девојке у Студенском парламенту

моника Братић, најБољи студент 
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Низом 
манифестација 
Факултет 

техничких  наука 
обележио је Дан 
Факултета. Уз  присуство 
бројних гостију одржана 
је централна прослава и 
свечана седница Савета 
и Наставно-научног 
већа Факултета. Том 
приликом награђени 
су најбољи: Моника 
Братић, најбољи 
дипломирани студент 
у 2011. години, доц. др 
Иван Будак, научни 
радник са највећом 
продукцијом, проф. 
др Србољуб Симић, 
најбоље оцењени 
наставник од стране 
студената и Весна 
Милановић, најбоље 
оцењени асистент од 
стране академаца. У 
овиру овогодишње 
прославе трећој 
генерацији студената 
који су прву годину 
студија машинства 
уписали школске 
1962/63. године 
додељени су златни 
индекси и уписани 
су у 101 семестар 
студија, а свечаности су 
завршене промоцијом и 
доделом диплома новој 
генерацији магистара 
техничких наука и 
мастер инжењера.

обележен Дан 
факултета
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фТН прославио 52. рођендан

уз присуство представника научних, 
културних и привредних институ-
ција, ректора, проректора, декана и 

продекана државних и приватних факул-
тета у Србији и Републици Српској, пред-
ставника Студентског парламента, управе 
и директора департмана ФТН-а, као и 
великог броја професора и студената, 
свечаном седницом Савета и Наставно-
научног већа Факултета, обележен је Дан 
Факултета и 52. годишњица успешног 
рада. Свечаном седницом је председавао 
председник Савета ФТН-а проф. др Влади-
мир Стрезоски. На централној прослави 
декан проф. др Илија Ћосић представио 
је најважније резултате који су постигнути 
између два рођендана и изразио велико 
задовољство стваралачком атмосфером 
која влада на ФТН-у и на Универзитету у 
Новом Саду.

- Да би Универзитет у Новом Саду и 
Факултет техничких наука као његов најс-
нажнији део, са својом кадровском и мате-
ријалном базом и даље био један од осло-
наца система високог образовања у Србији 
и снажна полуга развоја АП Војводине и 
Републике Србије, лидер реформи високог 
образовања и предводник процеса при-
кључења Србије Европском образовном 
простору, у свом даљем развоју снажно ће 
подржавати интегративне процесе на Уни-
верзитету и даље подизати стандарде у све 
три области деловања: образовању, истра-
живањима и  трансферу научних резултата 
- казао је декан Ћосић. Проф. др Мирослав 
Весковић, ректор Универзитета у Новом 
Саду показао је велики понос на овај јуби-
леј, као и на слављеника. 

- Када смо пре две године славили пола 
века постојања Универзитета у Новом 
Саду издали смо монографију под нази-
вом „Трајање“. Трајање је реч која не 
говори о прошлости, већ реч која говори 

о будућности ослоњеној на прошлост и 
садашњост. Управо због тога ми дозво-
лите да мисли нашег највећег научника 
Николе Тесле прочитам на мало другачији 
начин:„Не радимо више за садашњост, већ 
за будућност. Будућност је наша“- рекао 
је ректор проф. Весковић и честитао 52. 
рођендан ФТН-у. Скуп је поздравио и пред-
седник САНУ-а академик проф. др Никола 

Хајдин који је том приликом нагалсио да 
ФТН представља значајну полугу развоја 
Републике Србије.

- ФТН се издваја од осталих, по квали-
тету и начину организације. Све то пред-
ставља огорман успех који је постигнут 
током година. Веома је добро да на ФТН-у 
буду обједињене све техничке струке, јер 
многе земље имају технички универзи-

тет који представља моћну полугу развоја 
земље – рекао је академик Хајдин. 

Након централне прославе, гости су 
имали прилику да обиђу градилиште прве 
фазе научно-технолошког парка, а потом 
је свечано пуштен у рад лифт за особе 
са посебним потребама. Прослава Дана 
ФТН-а завршена је пригодним коктелом 
у клубу „Машинац“.

Не радимо више за садашњост, већ за будућност.
БуДућНоСТ Је Наша!

доц. др игор Будак, 
научни радник са највећом научном Продукцијом

Доц. др Игор Будак, са Департмана за производно машинство, који је ове године поводом Дана Факул-
тета награђен као научни радник са највећом научном продукцијом каже за ФТН новине, да награда пред-
ставља додатни мотив за наставак рада на започетим пројектима и како истиче улива самопоуздање за 
покретање нових пројеката.

- Осим личног задовољства ова награда је за мене, пре свега потврда и афирмација концепта тимског 
рада и интердисциплинарне сарадње са истраживачима из различитих области на националном и међу-
народном нивоу. Значајан допринос овом резултату дали су колегинице и колеге, како са моје матичне 
катедре и департмана, тако и са Департмана за инжењерство заштите животне средине и заштите на раду 
и Департмана за индустријско инжењерство и менаџмент, са којима имам одличну сарадњу. Ипак, овом 
приликом бих посебно истакао значајну сарадњу са Машинским факултетом и Природно-техничким факул-
тетом из Љубљане, као и сарадњу са Катедром за стоматологију Медицинског факултета у Новом Саду и 

Метрополитан унивезитетом из Кардифа из Велса - прича доц. Будак.
Област његовог научноистраживачког рада обухвата системе за 3D-диги-
тализацију и реверзибилно инжењерско моделирање, рачунаром подр-
жану инспекцију и контролу квалитета, као и алате за управљање зашти-
том животне средине, пре свега означавање о заштити животне средине 
и оцењивање животног циклуса производа. Од прошле године је изабран 
за шефа Катедре за метрологију, квалитет, приборе, алате и еколош-
ко-инжењерске аспекте. После завршетка основих студија на Машин-

ском одсеку, од 1999. године ради на ФТН-у. На нашем факултету је 2004. 
године стекао диплому магистра, а докторску дисертацију је 2009. године 

одбранио на Машинском факултету Универзитета у Љубљани. 
Kао стипендиста владе Италије на Универзитету у Болоњи 2002. 
године је завршио специјалистичке студије , а усавршавао се 
и на техничким универзитетима у Бечу и Кошицама. До сада 
је као аутор и коаутор објавио пет књига, више од 30 радова 
у међународним часописима, од чега 15 у часописима са SCI 
листе, као и преко 50 радова и саопштења на научностручним 
скуповима и конференцијама. Као истраживач, учествовао 
је у реализацији девет међународних научних пројеката и на 
више од 10 научних и стручних пројеката националног нивоа. 
Национални је координатор у CEEPUS III  мрежи  CZ0201.

Проф. др срБољуБ симић, 
најБоље оцењени наставник

Проф. др Србољуб Симић, са Департмана за техничку механику, коме су студенти дали 
највише оцене, каже да се од првог сусрета са студентима трудио да их увери да су на 
заједничком послу и да је његов циљ да они усвоје градиво и успешно положе испит. 
Награда поводом Дана Факултета, представља одјек који код студената има уложени труд 
у осмишљавању наставног процеса - истиче проф. Симић.

 - Једном приликом ми је академик Божидар Вујановић рекао: „У педагошком раду се 
никад не може постићи савршенство.” Стога и ова награда говори да се налазим у бли-
зини правог пута, али и да морам наставити да га тражим. Оцена студената, поред оста-
лог, одражава њихово мишљење о залагању наставника, садржају предмета и односу 
наставника и студената. У том смислу је и значај награде поливалентан. Трудио сам се 
да садржај предмета који предајем прилагодим потребама студијског програма, али и 

да кроз стално праћење одговарајућих предмета на другим 
реномираним унверзитетима учиним да буде компатиби-
лан са њима - прича проф. Симић. 

Дипломирао је на ФТН-у и од 1993. године ради на 
нашем факултету. Диплому магистра је стекао на Матема-
тичком факултету у Београду, а 1999. године је на ФТН-у 
одбранио докторску дисертацију. Растао је и сазревао 
на Катедри за механику на којој су како каже радили, а 
и сада раде, врсни педагози и истраживачи. То је истиче 

био предуслов за напредак у сваком погледу. 
- Други важан моменат је представљало успостављање 

сарадње са истраживачима из иностранства. 
То ми је отворило нове перспективе на 

истраживачком плану, јер сам започео 
рад у новим областима које до тада нису 

биле развијане у оквиру наше катедре. 
Ширење видика и стицање искуства у 

међународним оквирима је било од 
огромног значаја не само за истра-

живачки, већ и за педагошки рад - 
каже проф. Симић.
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академци уписали 101. семестар

одржана промоција магистара и мастер инжењера

Трећег дана обележавања 
52. рођендана Факултета 
техничких наука одржана 

је свечана промоција маги-
стара техничких наука и мастер 
инжењера. Том приликом промо-
висана су два магистра, два спе-
цијалиста, 107  мастер инжењера, 
109 дипломираних инжењера и три 
инжењера. За најбољег студента 
промоције изабрана је Моника 
Братић која је студије завршила за 
четири године и шест месеци са 
просеком десет. До сада студије на 
Факултету техничких наука завр-
шило је 14.475 инжењера.

Радост, сузе у очима, загрљаји 
обележили су доделу Златних 
индекса трећој генерацији 

студената машинства која је студије 
уписала давне 1962. године, а која 
је касније изнедрила два декана 
ФТН-а проф. др Миодрага Злоко-
лицу и проф. др Душана Петровач-
ког. Након педест година, окупили 
су се како би се вратили, према 
њиховим речима у најлепше дане 
живота: ђачко доба и уписали 101. 
семестар. Трећој генерацији се 
обратио декан ФТН-а проф. др 
Илија Ћосић који је у свом изла-
гању подсетио колеге на њихове 
некадашње професоре и асистенте, 
као и на стару зграду Машинског 
факултета где је и све почело. 

- Оснивање Машинског факул-
тета у Новом Саду и његово пре-
растање у Факултет техничких 
наука је несумњиво највећи догађај 
у стручној и техничкој јавности 
Војводине – казао је декан Ћосић. У 
име генерације, говорио је проф. др 
Миодраг Злоколица или како су га 
колеге у то време звали Медени. 

- Могу рећи да смо у то време 
имали пун живот на Факултету и 
ван њега. Учили смо заједно спре-
мајући скрипте које су нам пома-
гале да добро припремимо испит. 
Становали смо у четворокревет-
ној соби у Студентском дому на 
Сајмишту где се често окупљало 
друштво и правило забаве. Мене 
су у то време звали Медени због 
неке серије која је у то време била 
актуелна. Ишли смо заједно на 
екскурзије у Совјетски Савез и на 
друга места. Највећи мајстор за 
припрему скрипта је био коллега 
Милорад Јеличић који је најредов-
није посећивао наставу – насмејао 
је многе проф. Злоколица и додао 

да је све у то време чекао посао 
одмах после дипломирања тако да 
су неки отишли у привреду, неки 
у средње школе а неки су остали 
на факултету да раде. Колегама се 
обратио и њихов тадашњи асис-
тент, а сада проф. др Сава Секу-
лић. Трећа генерација је након 
свечаности обишла лабораторијe 
на Машинском институту, а потом 
уживала у пригодном коктелу. 

НаДа НоваКов 
Нови Сад
Када су ме 

контактирали, 
осећала сам 
велико оду-
ш е вљ е њ е и 
радост што ћу се 
поново видети са 
мојим драгим колегама из најлеп-
шег периода у мом животу. Иако се 
нисмо често сретали сада смо сви 
ту и седимо у истим амфитеатрима 
у којима смо пре много година слу-
шали предмете и полагали испите. 
Ових неколико сати колико смо 
провели заједно вратило ме је у 
ђачко доба. 

МРКић МаРКо 
Нови Сад
Дуго нисам 

био на Факултету, 
а прва поми-
сао када су ме 
звали на доделу 
златних индекса 
било је сећање 
на стару зграду Машинског факул-
тета. Радо се сећам проф. Ћулума, 
проф. Стојаковића. Узбуђење што 
сам поново са својим колегама је 
велико. Искрено, тешко је наћи 
речи које могу описати како се ја 

сада осећам док седим у клупи мог 
Факултета, за које ме вежу најлепше 
успомене. 

ЈаСМиН БоРоБић  
Славонски Брод 
Када сам завр-

шио школовање, 
на овом месту је 
био песак, а сада 
је најлепши Уни-
верзитески град 
који сам видео. 
У Новом Саду 
нисам био 38. 
година, а сада сам са својим коле-
гама и веома сам срећан. Овде 
сам провео најбољих пет година 
у животу. Најлепша сећања за сту-
денске дане вежу ме за прелепе 
Новосађанке које никако нисам 
могао да освојим и наравно за 
наше професоре и асистенте који 
су према нама били предивни. 

ПРоф. ДР МилаН 
ЂуДуРовић 
Бања лука  
В е о м а  ј е 

велики успех 
када факултет 
организује овако 
нешто и омогући 
нам да се сви оку-
пимо и видимо 
после толико 
година. Генера-
ција се променила и тешко ми је 
да препознам све колеге. Сећам се 
свих професора, а посебно проф. 
Ћулума, проф. Стојаковића, проф. 
Шикопарије. Студентски дани били 
су најлепши у мом животу и веома 
ми је драго што сам поново овде у 
клупи некадашњег Машинског, а 
сада Факултет техничких наука.

фТН до сад промовисао 14.475 инжењера

Не радимо више за садашњост, већ за будућност.

генерација која је изнедрила 
два декана фТН-а

Пуштен у рад лифт
Ректор УНС-а проф. др Мирослав Весковић, декан ФТН-а проф. др 

Илија Ћосић и председница центра „Живети усправно“ Мима Ружичић 
Новковић званично су пустили у рад лифт који је првенствено намењен 
лицима са посебним потребама, али и осталима на Факултету. Изградња 
лифта трајала је нешто више од четири месеца. Извођач радова је 
фирма „Grossi inženjering“. Министарство просвете и науке у потпу-
ности је са 4,5 милиона динара финансирало изградњу лифта.

Зграда деПартмана За грађевинарство 
Гости 52. рођендана ФТН-а имали су прилику да обиђу нову зграду 

Департмана за грађевинарство, која уједно и представља прву фазу 
Научно-технолошког парка. Продекан за инвестиције и сарадњу са при-
вредом проф. др Срђан Колаковић упознао  је госте са ентеријером 
зграде. Свечано отварање ове зграде очекује се на прослави Дана Уни-
верзитета у Новом Саду.

весна миловановић, 
најБоље оцењени асистент

Весна Миловановић, мастер инжењер грађевинарства, која је ове године по 
мишљењу студената најбоље оцењени асистент, поводом доделе награде за 
Дан Факултета истиче да јој је ово признање посебно јер су уложени труд пре-
познали они који имају највише права да дају свој суд о томе и чије мишљење 
сматра за искрено и меродавно. 

- У току свога рада тражимо себе, најбоље методе и начине да своје дуж-
ности и жеље обавимо на најбољи могући начин. Ово је потврда да то за сада 
иде у добром правцу. Oсећај је леп и представља подстрек и велику обавезу. 
Треба ићи даље, проширивати и побољшавати себе, свој рад и своје окру-
жење - прича Миловановићева. 

Поред захвалности руководству Факултета што је, 
како каже ово признање уобличило у награду и на 
тај начин додатно мотивисало друге аситенте и 
њу да наставу, образовање и међусобне односе 
побољшају, она истиче да је ово потврда и за цео 
Департману за грађевинарство и геодезију.  

- Захваљујући мојим професорима: Властимиру 
Радоњанину, Мирјани Малешев и Мирослави 
Радеки, по запослењу на Факултет 
одмах сам се поред наставе укљу-
чила и у научне пројекте, привреду 
и рад Лабораторије за испитивање 
грађевинских материјала - каже 
награђена асистенткиња. 

После завршених мастер 
студија на ФТН-у, академску 
каријеру је започела 2007. 
године и држи вежбе будућим 
грађевинским инжењерима и 
архитектама.  Тренутно ради 
на изради своје докторске 
дисертације. НаЈБоЉи СТуДеНТи ПРоМоциЈе Са уПРавоМ фТН-а
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На иницијативу Департмана за опште 
дисциплине у техници, одлуком 
Наставног-научног већа ФТН-а уста-

новљена је награда из Фонда „Момчило 
Момо Новковић“, као сећање на асистена 
математике који је 2001. године поги-
нуо у саобраћајној несрећи. Награда се 
додељује нашим младим наставницима и 
сарадницима који су показали изванредне 
резултате у раду са студентима, у настав-
ним и ваннаставним активностима, који 
су постигли одличне научне резултате и 
који су допринели промоцији Факултета 
на националном и међународном нивоу. 
Први лауреати ове награде су доц. др 
Ивана Лончаревић и мр Жељко Текић.

- Момчило Момо Новковић био је члан 
Катедре за математику ФТН-а. Завршио 
је машинство, а након тога је решио да се 
бави примењеном математи-
ком. Уписао је магистарске 
студије у Београду, где је 
и магистрирао и био је 
пред одбраном док-
торске дисертација 
када је трагично пре-
минуо. Био је изузе-
тан и омиљен члан 
нашег колектива. Увек 
је имао времена и стр-
пљења за рад са сту-
дентима. Академци 
су га обожавали и 
имао је изузе-
тан однос са 
њима, као 
и са коле-
гама са 
Ф а к ул -
т е т а . 
М и 
с м о 

много изгубили његовом смрћу. Ова 
награда ће у сваком случају допринети да 
сећање на Мому Новковића остане заувек 
живо - рекла је проф. Мила Стојаковић на 
додели награде.

Награђени мр Жељко Текић асистент на 
Департману за индустријско инжењерство 
и менаџмент каже да је изутетно поносан 
на ову награду, јер како истиче: „На Факул-
тету ради много младих, талентованих и 
посвећених наставника који предано раде 
са студентима и у науци и који граде пре-
познатљивост Факултета у земљи и ино-
странству. Бити препознат у таквој сре-
дини за мене јесте част“

- Драго ми је да сам добитник Награде 
која носи име Момчила Моме Новковића. 
Разлог је једонставан: познавао сам Мому 
и имао сам привилегију да ми буде асис-
тент. Од њега сам научио много из 
Математичке анализе I, као сту-

дент, а данас, као асистент учим 
сећајући се како је радио са сту-

дентима - каже мр Текић.  
- Велика ми је част што 

сам добитница. То предста-
вља потврду мог досадашњег 
труда и рада. Истовремено, 
то је и изузетан подстрек 
и мотив, али и одговорност 
и обавеза да и у будућности 

истрајем на започетом науч-
ном путу - каже доц. др Ивана 

Лончаревић, професорица 
физике. 

Поред повеље, 
награде од по 1.000 
евра у динарској 
п р о т и в р е д -
ности и скул-
птуре Николе 
Тесле, ового-
дишњи лауре-
атима компа-
нија „Берић 
сатови&накит“ 

поклонила је и ручне сатове. 
- Част нам је да подржимо 
све оне који се истичу у 

нашем окружењу, било 
да су из домена спорта, 
науке, културе и умет-
ности.  Драги су нам људи 
који раде на Универзи-
тету и у образовању, јер 
смо у убеђењу да без тога 
је немогућ напредак - 

рекао је за ФТН  новине 
Драган Берић, директор 

овог предузећа.

академци на размени у америци

Наши студенти амбасадори Србије 

Председник Владе АП Војводине др Бојан 
Пајтић у присуству амбасадора Републике 
Аустрије Клеменса Које, директора Кан-

целарије за техничку сарадњу при аустријској 
амбасади у Србији Клауса Кепера, покрајинског 
секретара за рад, запошљавање и равноправ-
ност полова Мирослава Васина, декана Факултета 
техничких наука проф. др Илије Ћосића и бројних 
званица свечано je отворио Едукативни центар за 
обуке у професионалним и радним вештинама. 
Едукативни центар за обуке у професионалним 
и радним вештинама једна је од најмодернијих 
образовних установа у Србији. Основала га је 
Влада Војводине, а усмерен је стручном обра-
зовању и обучавању незапослених и запосле-
них особа. Циљ овог центра је превенција дуго-
рочне незапослености, помоћ у стицању знања 
и вештина ради лакшег запошљавања, подршка 
развоју предузетништва, стварање претпоставки 
за отпочињање пословања и квалитетно улагање 
у обучавање и образовање заинтересованих лица. 
Председник Владе Војводине др Пајтић рекао је 
да је ово први Едукативни центар по европском 
моделу у нашој земљи. 

-Годишње ће око 5.000 људи стицати нова знања, 
квалификације и могућност да ступе у нови радни 
однос, па зато можемо слободно рећи да је Цен-
тар највећа фабрика у Војводини у ширем смислу 
речи. Људи ће се обучавати за тридесет занимања 
и стицати знања и сазнања из тих области, како би 
били што стручнији при заснивању радног односа 
– објаснио је др Пајтић и додао да ће заједно са 
пословним људима и компанијама дефинисати 
која су то занимања потребна и тако омогућити да 
лица  добију нову шансу и прилику, како би обез-
бедили егзистенцију. Декан ФТН-а проф. др Илија 
Ћосић рекао је да је Факултет од почетка укључен 
у активности око формирања и почетка рада Еду-
кативног центра и то кроз дефинисање програма 
рада, као и кадровску подршку у реализацији 
наведених планова и програма. 

- Факултет техничких наука има одличну 
сарадњу са Покрајинским секретаријатом за 
рад, запошљавање и равноправност полова и 
ово је један од већих заједничких пројеката који 
је реализован на обострано задовољство – казао 
је декан Ћосић.

Презентација НИС-овог програма 
прве шансе и Дирекције HSE

На Факултету техничких наука одржана је пре-
зентација програма прве шансе и Дирекције 
HSE. Заинтересованим студентима предавање је 
одржао директор Дирекције HSE David Allison, а 
циљ излагања био је да се академци упознају са 
Дирекцијом како би заинтересовани могли да се 
пријаве на НИС-ов програм прве шансе за рад. 
Ова дирекција се бави заштитом и здрављем 
на раду, индустријском безбедношћу, зашти-
том животне средине и заштитом од пожара. Све 
додатне информације могу се пронаћи на интер-
нет сајту: www.nis.rs.

вести Стеван Перовић, студент индустријског 
инжењерства и менаџмента, који се 
тренутни налази на размени на Уни-

верзитету у Арканзасу у Фејетвилу, иско-
ристио је боравак у САД-у да активно про-
мовише нашу земљу. Због волонтерских 
активности и активног учешћа у побољ-
шању заједнице северозападног Аркан-
заса, Стевану и Јовани Ковачевић, колe-
гиници са Филозофског факултета гувер-
нер Арканзаса Мајк Биб доделио је захвал-
нице. Захваљујући њиховом ангажовању  
Србија и Палестина су на овом Универзи-
тету проглашена државама године и српска 
застава биће постављена у Канцеларији за 
међународне студенте.

- Током програма, имао сам обавезу да 
волонтирам 20 сати, што сам превазишао 
и одрадио сам преко 40 сати. Одлучио сам 

да америчком народу представим Србију 
и наше културно наслеђе. Презентовао 
сам нашу државу у америчким основним 
школама, на Сајму интеркултуралности и 
у библиотеци. Најзанимљивији пројекат је 
био је у „Холкомб“ основној школи, где сам 
преко 400 деце учио поздраве на српском 
језику - прича Стеван.

Стеван је у Америци боравио преко 
FORECAST, USAID програма, а имао је 
прилику да слуша занимљиве предмете 
инжењерства и бизниса. Боравио је и на 
студијским посетама разним дистрибу-
ционим центрима компаније Wal-Mart, 
конференцијама и представништвима 
већих компанија, а слушали су предавања 
челника неких од највећих америчких ком-
панија, попут „Wal-Mart“, „Tyson Foods“ и 
„JB Hunt“.

Најмодернија фабрика

фТН дао велики допринос при 
отварању едукативног центра

Новоустановљена награда повод Дана факултета

мома је једноставно Знао са студентима 
- Изузетно је био коректан и увек спреман да помогне. Међутим, популарност није стицао пречицом, увек се залагао за рад и тражио 

знање. Имао је разумевање за студенте, а и они за њега. Иако није био њихов друг, био је њихов пријатељ и човек од поверења. Мома је 
једноставно, знао са студентима. Ентузијазам, инвентивност, лакоћа комуникације и посвећеност послу који је Мома демонстрирао током 
тог семестра у коме сам слушао Математичку анализу I је оно што би сваком наставнику и асистенту требало да послужи као пример за 
углед. Поседово је неоспорно знање у научном пољу у коме је радио и знао је да га пренесе. Није се крио иза формула и нејасних обја-
шњења, иза књиге или збирке, већ је засуканих рукава пролазио кроз сваки интеграл, извод, једначину... Његова величина и омиљеност 
међу студентима потицала је из способности да објасни компликоване ствари и догађаје без мистификације, уз посвећености и страст  
према послу који је радио - сећа се асистента Новковића, награђени мр Текић.

Награда „Момчило 
Момо Новковић“

МР ЖеЉКо ТеКићДоц. ДР иваНа лоНчаРевић
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Преко 13 хиљада посетилаца на фестивалу науке

Студијско путовање

Светски сајам графичке индустрије 
ДРУПА 12 који се одржава сваке 
четврте године у Дизелдорфу у 

Немачкој у оквиру студијског путовања 
посетило је 50 студената, професора,  
асистената и сарадника Департмана 
графичког инжењерства и дизајна. То је 
била јединствена прилика да се упознају 
научна, техничка и технолошка достиг-

нућа у развоју графичке индустрије. 
- Сајам је и овога пута указао на путање 

у којима се рзвијају графичке техно-
логије. Посебну пажњу у технолошком 
развоју је привукао концепт примене 
нано технологија у добијању отиска. 
Остварени су контакти и договори о 
сарадњи са неким од водећих светских 
фирми графичке индустрије. Посебно 

задовољство су софтвери које је добио 
Департман од компаније STUDIO RIP 
из Енглеске,  а који ће бити коришћен 
у образовне и истраживачке сврхе. Сле-
дећи сајам који ће открити све ново у 
графичкој индустрији је 2016 године. До 
тада ћемо радити на развоју наше гра-
фичке индустрије -каже проф. др Дра-
гољуб Новаковић.

четврти Фестивал науке у Новом Саду у организацији Уни-
верзитета у Новом Саду, отворио је покрајински секретар за 
науку и технолошки развој проф. др Драгослав Петровић, 

који је пред више хиљада посетилаца истакао да значај манифес-
тације расте из године у годину и шири веома позитиван утицај 
на младу генерацију.

-На овај начин се анимирају млади људи да размишљају на 
конструктиван и ефективан начин. Припремају се да  у току свог 
образовања открију неке сегменте који ће бити од значаја за 
њихова интересовања. Влада АП Војводине као покровитељ ове 
манифестације сматра да она представља део укупне мисије, која 
је орјентисана на то да се обезбеди већи значај науке и инова-
ције, како у реализацији укупног привредног развоја и високооб-
разовног система, тако и у њеној популаризацији – рекао је проф. 
др Петровић.  Ректор УНС-а проф. др Мирослав Весковић објас-
нио је да се Универзитет у погледу четртвог Фестивала одлучио 
да знања која стварамо треба да буду креативна и продуктивна. 
Управо због тога, одлучено је да теме четвртог Фестивала науке 
буду велики изазови човечанства, а то су: вода, земља, храна, 
енергија, здравље и климатске промене, мултикултурализам, 
глобализације и то на један нов иновативан начин. На Фести-
валу су се представиле 23 научне и образовне институције са 89 
радионица и 720 учесника. Одржано је десет научно-популарних 
предавања, организоване су посете научним лабораторијама и 
новим садржајем Фестивала, као што је  „Дан са научницима“ и 
Форум “Решимо заједно”. Међу радионицама налазила су се и 20 
експеримената из физике, хемије, музике, биологије и микроби-
ологије у чијем је извођењу учествовало 141 ученик из пет основ-
них и средњих школа из Новог Сада, Зрењанина, Сремске Мит-
ровице и Лесковца, који су се први пут представили раме уз раме 

са научницима и истраживачима са Универзитета и партнерских 
институција. Као ексклузивни гост Универзитета у Новом Саду 
и четвртог Фестивала науке предавање је одржао др Мајкл Стор, 
руководилац програма промоција у Европској организацији за 
нуклеарна истраживања (ЦЕРН). Фестивал науке намењен је 
широкој публици са циљем да науку прикаже не као скуп откри-
веног већ као стално истраживање, начин размишљања и поку-
шај да се разуме свет.

Помозимо Милану

Нашем колеги, Милану Срдићу из Зрењанина, 
студенту друге године саобраћаја је потребна 
помоћ. Милан је 2008. године страдао у саобраћај-
ној несрећи и од тада је везан за инвалидска 
колица. И поред тога није се предавао, а овај про-
блем га није спречио да упише факултет и једног 
дана постане успешан инжењер. Милан сада има 
шансу да поново стане на своје ноге, јер му се пру-
жила могућност лечења матичним ћелијама на 
клиници „Неуровита“ у Москви. Међутим, само 
први преглед кошта 21 хиљаду евра, а сваки сле-
дећи одлазак стаје седам хиљада евра. Третман 
би требало да траје око три године. Део средстава 
је обезбеђен и Милан 29. јуна путују у Русију, али 
потребан му је новац за наставак лечења. Сви који 
могу да помогну овом храбром и одлучном момку 
могу то да учине уплатом на наменски рачун код 
Војвођанске банке: 355000000558407594.

Студентски конгрес „OPEN PDP“ 

Студентски конгрес „OPEN PDP“ на којем, пету 
годину заредом студенти и стручњаци размењују 
знања у областима, дизајна, фотографије и weba 
одржаће се од 29. до 31.маја на ФТН-у. Конгрес 
чине конкурси, изложбе, инсталације, поставке, 
радионице и предавања стручњака, a oвого-
дишње тема је „open acces“.

-Oтворили смо три конкурса: за дизајн плаката, 
за појединачну фотографију и конкурс студија 
„Петера Андерсона“. Предавачи ће бити: Алек-
сандар Благојевић из „Пиратске партије”, Владан 
Јолер (SHARE conference), чувени графички дизај-
нер Петер Андерсон, фотограф Ивана Томановић, 
илустратор Боб Живковић, предавач интернет 
маркетинга проф. Исток Павловић и многи други - 
најављује  Борис Петровић, организатор конгреса 
и председник Студентске уније ФТН-а.

Представљен Фонд  
за иновациону  
делатност

Челници Фонда за иновациону делатност пред-
ставили су у Свечаној сали ФТН-а Програм раног 
развоја и Програм суфинансирања иновација, у 
оквиру Пројекта подршке иновацијама у Србији. 
Пројекат подршке иновацијама, који се финан-
сира кроз претприступне фондове Европске уније 
(IPA) и спроводи се у сарадњи са Светском бан-
ком има за циљ да подстакне стварање инова-
тивног предузетништва и да унапреди иноваци-
они систем у Србији који је од кључног значаја 
за побољшање конкурентности привредног сек-
тора и перспективе економског раста Србије на 
дужи рок.

Овом приликом присутнима у Свечаној сали су 
се обратили: проф. др Мирослав Весковић, рек-
тор Универзитета у Новом Саду, проф. др Влади-
мир Катић, продекан за финансије, Љиљана Кун-
даковић, в.д. директора Фонда и Катарина Петро-
вић, менаџерка програма.

вести

Падам 
на памет

гРиД на светском сајму графичке индустрије
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„Таркет“ наградио 
будуће архитекте

На свечаности на ФТН-у компанија „Таркет“ 
наградила је студенте архитектуре са нашег 
факултета, који су учествовали на конкурсу 
који је расписалo ово успешно предузеће из 
Бачке Паланке. Тема конкурса је била израда 
идејног решења адаптације постојећег обје-
кта „Таркет академије“, Центра за тренинг и 
едукацију ове компаније. На конкурс је прис-
тигло укупно 10 радова, а жири је одлучио да 
додели четири равноправне друге награде и 
две похвалнице. 

Награде су добили: група „Моделарт“ 
(Слободан Арсеновић, Славен Стевановић, 
Дејан Митов, Крсто Радовановић, Бојан 
Митов и Јелена Чобановић); Јована Мило-
вић и Јелена Кнежевић; Милица Вујовић, 
Петар Пејић и Богдан Илић; Миленко Радо-
вић, а похваљени су: заједнички рад Биљане 
Вилотић и Иване Бобар и решење Огњена 
Родића.

У жирију, за доделу ове награде били су: 
проф. др Јелена Атанацковић Јеличић (пред-
седница), Слободан Петровић, менаџер ФТН-а 
(заменик) и представници „Таркета“: Оlivera 
Semiz Cserge, директоркa финансија и кон-
тролинга, Сања Грабеж, директоркa „Гале-
рије подова“ и Ксенија Анђелић, супервизор 
инфраструктуре.

БЕСТ угостиo колеге из Европе

У организацији Локалне групе студената 
технике Европе (БЕСТ) и нашег Универзи-
тета одржанo je међународно инжењерско 
такмичење на тему Моделовања информа-
ционих система. На деветодневном скупу 
колеге из БЕСТ-а су угостили 22 академца 
из 15 европских земаља, а у такмичарском 
делу најбољи тим су били група студената из 
Италије, Пољске и Румуније. Поред званич-
ног дела програма домаћини су се потрудили 
да колеге из Европе упознају са културним и 
историјским знаменитостима нашег града и 
покрајине.

ТвоРац иДеЈе ТуНела 
иСПоД фРушКе гоРе

Промовисан приручник о патентима

Доц. др Душан Сакулски - од дипломског рада до националног пројекта

одржан семинар о интелектуалној својини

Да се у дипломским радо-
вима студената крију 
идеје које ће постати 

пројекти од националног зна-
чај потврђује рад нашег про-
фесора Душана Сакулског који 
је пре тачно 30 година дипло-
мирао на Грађевинском факул-
тету у Београду на тему „Рекон-
струкција пута Рума - Нови Сад 
са тунелом кроз Фрушку гору“. 
И док се почетком осамдесетих 
није ни размишљало о оваквом 
решењу проблема саобраћаја 
преко Фрушке горе, може се 
слободно рећи да је доц. Сакул-
ски творац идеје да се испод 
војвођанске планине пробије 
тунел и направи заобилазница 
око Ирига. Данас је идеја сту-
дентског рада доц. Сакулског, 
постала тема о којој се, за сада 
само много прича и преостаје 
„само“ да се са помпезно наја-
вљиваном изградњом тунела 
почне. Доц. Сакулски данас 
ради на Департману за заштиту 
животне средине и заштиту на 
раду и при ФТН-овом Интердис-
циплинарном центру за упра-
вљање ризиком у условима ката-
строфалних догађаја, као и на 
Универзитету у Јоханесбургу. 

- Рад је настао из чисто прак-
тичних разлога. Живео сам у 
Руми и у то време путовање у 
Нови Сад преко Фрушке горе 
је било поприлично напорно, а 
некада је трајало и сатима. Нај-
горе је било када падне снег, јер 
су се на путу стварале колоне. 
Тада је изградња Ауто-пута 
„Братство-јединство“ била нај-
битнија, а проблем на коридору 
север-југ није био на дневном 
реду - прича доц. Сакулски.

Његови професори у Бео-
граду и ментор проф. Алексан-

дар Цветaновић су тада препо-
знали значај ове идеје, а доц. 
Сакулски је добио награду и за 
најбољи дипломски, јер је рад 
имао практичну позадину. 

И док се идеја годинама 
„киселила“, доц. Сакулски је 
1994. године отишао у Јужно-
афричку Rепублику, где је био 
укључен у послове Националног 
департмана за водопривреду и 
шумарство и руководио Нацио-
налним центром за акцидентне 
појаве. Рад је оставио колеги 
инжењеру Богдану Ђурђевићу, 
који је развио техничко-еко-
номски део и урадио неколико 
идејних варијанти, а потом је 
рад стигао и до Завода за урба-
низам Војводине. Доц. Сакул-
ски је отишао другим путем. 
Докторирао је 2004. године на 
Универзитету у Јоханесбургу, а 

од 2006. године ради као сарад-
ник на Универзитету Уједиње-
них нација у Бону, на Департ-
ману за заштиту животне сре-
дине и акциденталне појаве. У 
међувремену изградња тунела 
испод Фрушке горе постала је 
веома актуелна.

- Свакако сам био поносан 

када се у медијима почело при-
чати о изградњи тунела и када 
је та моја идеја разрађена и 
уклопљена у шири план развоја 
Војводине. Али, остаје са струч-
ног аспекта, велико разочарење, 
јер ни после 30 година проблем 
Фрушке горе није решен - каже 
доц. Сакулски.

у организацији Завода за 
интелектуалну својину из 
Београда, нашег факул-

тета и Универзитета у Свечаној 
сали је одржан семинар о могућ-
ностима увођења 
интелектуалне 
својине у нас-
тавни програм 
основних студија 
на универзите-
тима у Србији. 
Овом приликом 
промовисан је и 
„Приручник за 
наставу о патен-
тима“, а преда-
вање је одржао 
проф. Масими-
лијанo Гранијери, 
са Универзитета у 
Фођи, који у својим предавањима 
користи овај приручник.

- Настава из интелектуалне 
својине на универзитетима у 
Србији се изводи углавном на 

правним факултетима. Студенти 
техничких факултета ретко 
имају прилику да се упознају 
са овом облашћу. Имајући у 
виду заштиту будућих прона-

лазака патената 
интелект уална 
својина је често 
кључна област за 
будуће инжењере 
- каже за ФТН 
новине Млађан 
Стојановић, вођа 
тима Пројекта 
„Подршка осни-
вању Еду ка -
тивно-инфор-
мативног цен-
тра Завода за 
интелектуалну 

својину Репу-
блике Србије“, којим  упра-
вља Делегација ЕУ у Србији, а 
спроводи га Европски завод за 
патенте.

Приручник за наставу 

који је овом приликом пред-
стављен садржи све што је 
потребно како би се студен-
тима омогућио свеобухватан 
увод у патентни систем, а при-
лагођена је и као материјал за 

предавање професора. Сви сту-
денти преко сајта Завода (www.
zis.gov.rs) могу преузети елек-
тронску верзију Приручника, 
а наставници могу поручити и 
штампану верзију.

Први пут испред студената
Нови доцент:
Др Жељко Поповић 
(УНО-електроенергетика)

Бирани за доцента:
Др игор Дејановић 
(УНО-прим. рач. науке и инфор.)

Др чедомир Стефановић 
(УНО-телеком. и обрада сигнала)

изабране за ванредног професора:
Др Биљана Ратковић Његован 
(УНО-инжењерство и менџмент медија)

Др Славка Николић 
(УНО-производни системи, орган. и менаџ.)

вести
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Њен студентски живот, је управо 
она прича клинаца који су на сту-
дије дошли из малог места: живот 

у студентском дому, менза, пакети од куће 
и свакодневница у како каже великој поро-
дици другара у студењаку и на факултету. 
Одличан ђак у средњој школи, дипломи-
рани инжењер са просеком 9,28 и студент 
мастер студија, Ивана Рајковић, планира и 
даље да се усавршава у области саобраћаја, 
а жеља јој је да настави школовање у ино-
странству. 

Како кроз смех прича, већ скоро деце-
нију изучава саобраћај. После Средње 
техничке школе „Коста Абрашевић“ у 
Шапцу, Ивана је, слушајући многе похвале 
на рачун ФТН-а уписала саобраћај и транс-
порт на нашем факултету. 

- На Факултету је веома добра органи-
зација, професори и асистенти су отво-
рени према студентима. Имамо одличну 
сарадњу, а посебно бих истакла проф. Вука 
Богдановића и проф. Драгана Јовановића - 
каже Рајковићева.

Долази из малог, како са поносом истиче 
историјског места Мишара, покрај Шапца. 
Живи у студентском дому и одушевљена је 
како условима, тако и друштвом и позитив-
ном атмосфером. Када је уписивала факул-
тет, као и већини студената из унутра-
шњости, било јој је теже да се навикне на 
другачији живот, али се брзо уклопила. 

- Наравно, сваки успех захтева пуно 
труда и рада. То не значи да нисам имала 
времена за дружење и изласке са друштвом. 
Овај период живота ћу вероватно заувек 

памтити - прича Ивана. 
Највише је занима безбедност 

саобраћаја. После завршених мастер сту-
дија себе види у инистранству, али поново 
у школској клупи. Волела би, ипак да живи 
у Србији. У слободно време идем на аеро-
бик, и пуно времена проводим шетајући 
овим дивним градом - каже Ивана.

Живот у студентском 
дому заувек се памти

Наша КолегиНица: ивана Рајковић

Проф. др Миодраг Злоко-
лица уручио је дипломе 
студентима који су на 

двомесечно усавршавање на 
Факултет дошли са Универ-
зитета „Prince of Songkla“. 
Два месеца студенти са 
Тајланда били су укључени 
у практичан рад у лабора-
торијама, а били су распо-
ређени на Департману за 
заштиту животне средине 
и заштиту на раду, као и на 
Департману за индустриј-
ско инжењерство и менаџ-
мент. Према речима стручне 

сараднице у Канцеларији за 
међународну сарадњу ФТН-а 
Драгане Николић поред рада 
на Факултету и у лаборато-
ријама била им је омогућена 
и посета компанијама, као и 
посета неким од туристич-
ких локација наше земље. 
Студенте са Тајланда исп-
ратили су њихови ментори: 
мр Жељко Текић, Маја Ђого, 
Никола Ђукић, као и шеф 
Канцеларијe за међународну 
сарадњу Владимир Тодоро-
вић и сарадница Драгана 
Николић.

Студенти испраћени кући

реч студената

фото вест





ДалиБоР Павичић, 
Е2, ПРВА ГОДИНА
Никада. То није мој посао. 
Има на испитима ко да 
контролише преписи-
вање. Они који препи-
сују, видеће да ли ће то 
моћи да раде када заврше 
факултет  и почну да раде.

ваЊа Павловић, 
ГЕОДЕЗИЈА, 
ТРЕЋА ГОДИНА
Не бих никога пријавила. 
То је њихова ствар, а про-
фесори треба да спрече 
преписивање. Искрено, 
оне који варају на испи-
тима не видим као конку-
ренцију.

СаЊа ТоДоРовић, 
ИИМ, ЧЕТВРТА ГОДИНА
Не бих никога пријавала 
због колегијалности, али 
није у реду да добијемо 
исту оцену за различит 
труд. У крајњем случају, 
ко не плати на мосту, пла-
тиће на ћуприји.

ЂоРЂе ЂуРЂевић, 
Е1, ДРУГА ГОДИНА
Не бих пријавио колегу, 
али сматрам да нешто 
мора да се уради поводом 
тога. Нисам ја особа која 
треба то да контролише. 
Сматрам да добри сту-
денти испаштају због тога, 
а уједно руши се репута-
ција ФТН-а.

алеКСаНДРа КНеЖевић, 
ЗАШТИТА ЖИВОТНЕ 
СРЕДИНЕ, ПРВА ГОДИНА
Не бих пријавила колеге 
који варају, јер више 
ценим њега лично, него 
чињеницу да ли је научио 
или није. Сматрам да је 
то лоше за школовање, 
али не улазим у лични 
избор мојих колега на сту-
дијама.

СТефаН ЈоваНчевић, 
Е2, ТРЕЋА ГОДИНА
Свако има право да ради 
шта хоће. Веома сам коле-
гијалан и не бих пријавио 
колеге. Можда неко није 
имао времена да спреми 
испит. Не треба судити о 
томе, да на основу једног 
тренутка можете одлучити 
о нечијој будућности.

Не бих пријавио колегу 
који преписује!
На последњој трибини студената, између осталог 
могло се чути да на појединим испитима студенти 
преписују, што је засметало колегама који вредно 
спремају испите. Питали смо студенте да ли бисте 
пријавили колеге који преписију на испитима и 
шта мисле о онима који варају. Ипак, нико није 
спреман да упери прст у колегу који вара.

завршена посета Тајланђана

Департман за инжењерство заштите животне 
средине и заштите на раду учествовао је на 
BABY EXIT-у 20. маја 2012. Сви посетиоци су 
имали могућност да учествују у квизу и анкети, 
да се такмиче у брзој селекцији отпада, а 
најуспешнији су били награђени.

Подршка Професора са 
катедре 

Испред Факултета техничких наука и као подршка 
Тимеи на додели VIP стипендије присуствовала је 

доц. др Данијела Лалић. Она за ФТН новине каже 
да Тимеина стипендија пре свега показује квалитет 

студената ФТН-а који пролазе кроз студијски програм 
индустријског инжењерства и менаџмента. 

- Изузетно ми је драго када у великим и модер-
ним компанијама као што је 

„VIP mobile“ сретнем студенте 
којима сам предавала. Веома 

је интересатно да ова компанија 
већ пет година активно спроводи 

програме корпоративне друштвене 
одговорности, а значајан је податак 

да од укупно 77 добитника ове сти-
пендије, њих 15 је добило прилику 

за стално запослење – истакла је доц. 
Лалић и додала да је свечаност била 

организована на високом нивоу.

Пројекат студенaта прве 
године Департмана за 
архитектуру и урбани-

зам, „Kа Eвропи, булеваром?” 
приказана је у оквиру пра-
тећег програма 34. Салона 
архитектуре у беогрaдској 
галерији ,,Жад“, Музеја при-
мење уметности. Овај мул-
тимедијални пројекат који 
обухвата студентску ради-
оницу и изложбу простор-
них инсталација реализован 
је као облик редовне наставе 
у оквиру предмета „Увод 
у архитектонски дизајн“ 
који води проф. др Радивоје 
Динуловић, а у реализацији 
пројекта учествовали су и мр 
Татјана Бабић, Рената Балзам 
и Милош Митровић.

- У специфичном простор-

ном контексту града - Ком-
плексу Ранжирне станице 
која је део индустријског 
наслеђа на Булевару Европе, 
у року од недељу дана, 130 
студената уписаних 2010/2011. 
године уз помоћ 30 ста-
ријих колега одговорили су 
на постављену тему дефи-
нисања става о сопственој 
будућности, али и будућ-
ности средине којој припа-
дају - каже проф. Динуловић 
и додаје да  радови студената 
новосадске школе архитек-
туре, потврђују светске тен-
денције да се поље деловања 
архитеката и архитектура у 
целини данас значајно про-
ширују и све израженије 
приближавају визуелним и 
сценским уметностима.

Тимеа Носак: Добитница стипендије у оквиру 
пројекта ”Буди VIP студент”

Студентски пројекти

Радови бруцоша на 34. Салону 
архитектуре у Београду

Тимеа Носак, студенткиња 
четврте године менаџмента 
људских ресурса, добитница је 

VIP-ове стипендије у оквиру проје-
кта друштвеног одговорног посло-
вања „Буди VIP студент“. Том при-
ликом државна секретарка Јасна 
Матић нагласила је да пракса у 
компанији „VIP mobile“ представља 
могућност да студенти примене 
до сад стечена теоријска знања 
и да кроз богат менторски про-
грам стекну неопходно практично 
искуство. Тимеа за ФТН новине 
објашњава да није било лако доћи 

до ове стипендије, јер је морала да 
прође кроз три нивоа селекције.

- Када сам сазнала да сам добит-
ница ове престижне стипендије, 
била сам јако срећна, конкурен-
ција је била изузетно јака и једва 
чекам јули месец да почнем са 
праксом. Први пут ћу имати при-
лику да стекнем радно искуство и 
да видим како пролази пуно радно 
време у једној великој компанији – 
казала је Тимео, која ће бити распо-
ређена у сектору за људске ресурсе 
„VIP mobile“ компаније. Сви сти-
пендисти су добили: плаћену 
двомесечну летњу праксу у VIP-у, 
notebook рачунар, смарт телефон 
са VIP припејд SIM картицом и 15 
хиљада динара кредита. Награђени 
ће такође имати прилику да буду 
учесници на два едукативна семи-
нара, као и да присуствују преда-
вању стручњака Телеком Аустрија 
групе уз континуирано ментор-
ство менаџера VIP-a током праксе 
и даљег школовања.

велиКа 
ПРилиКа 
за РаДНо 
иСКуСТво

Доц. ДР ДаНиЈела лалић
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На полицама Драгана Бркина, 
студента рачунарства и 
аутоматике за сада је шест 

европских и три медаље са свет-
ских првенстава у каратеу, а у 
индексу овог бруцоша почеле су 
да се ређају добре оцене. Ипак, он 
није само добар студент и успе-
шан спортиста, а свестраним га 
не чини ни то што свира гитару 
и што поред енглеског говори и 
италијански језик. Наиме, његова 
интересовања су много шира, па 
се тако Драган може срести у и 

радионици породичне фирме у 
Кикинди и то поред чувеног аме-
ричког војног џипа „хамер“. А, ова 
машина на точковима, тешка око 
три тоне, није ни довучена са 
неког отпада нити купљена, већ 
су га лично направили Драган, 
његов отац и брат. 

- Потичем из спортске поро-
дице и од четврте године тре-
нирам карате. Како знам за себе 
знам и за овај спорт. Тренинзи  су 
за мене свакодневница, никако 
обавеза - прича, овај светски 

вицешампион у дисциплини 
„енбу“ .

- А када није на тренингу 
или у Новом Саду на факултету, 
занима се око „хамера“, напра-
вњеног на иницијативу његовог 
оца Милана, тренера каратеа и 
високог инструктора каратеа, 
мајсторске титуле седми дан. За 
ову снажну машину Бркини су 
само искористили трап, а онда 
је уследило варење, сечење, 
машинска обрада, увођење елек-
тронике.  Амерички џип, на наш 

начин покреће BMW мотор од 
2.500 кубика, а висок 190, широк 
220, а дугачак од 470 до 529 цен-
тиметара.

- Meсецима смо скидали са 
интернета податке о карактерис-
тикама и обилазили војне отпаде 
тражећи делове. Полемисали смо 
како шта треба урадити, а да џип 
може ући у саобраћај. Била је 
то једна права „конструктивна 
инжењерска расправа“ - прича 
Драган.

Ипак, хоби је хоби, спорт је 

спорт, али факултет му је прио-
ритет, јер како истиче студије су 
озбиљна ствар и посао. 

- После средње електротех-
ничке школе, просто је било 
логично да упишем ФТН. Хтео 
сам да се усмерим на програ-
мирање и веома сам задовољан. 
Настављам да тренирам, и даље 
ћемо усавршавати „хамера“ али 
обавезе на факултету су на првом 
месту - каже Драган и додаје да у 
тих прекратких 24 сата не мањка 
ни провода, а ни излазака.

Студенти осмислили апликацију за андроид

Драган Бркин, успешни студент, спортиста и конструктор

градски мобилни информатор
Студент докторских студија на Департ-

ману за индустријско инжењерство 
и менаџмент Милан Радошевић и 

његов брат мастер инжењер менаџмента 
Теодор Радошевић осмислили су апли-
кацију за андроид телефоне под називом 
„Градски мобилни информатор“. За ФТН 
новине објашњавају да су на ову идеју 
дошли из разлога, јер често када оду у неки 
град имају проблем са информацијама и не 
могу да се снађу.

- Данашње технологије дозвољавају да 
се направи нешто ново и практично, што 
ће људима пре свега служити за бољу орга-
низацију и уштеду времена – истичу они. 
Апликација садржи све битне информа-
ције, од важних телефона до интернет 
адреса. Једном када се скине са интернета 
на телефон, сама се обнавља и има могућ-
ност директног маркетинга. Према речима 
Теодора, „Градски информатор Новог 
Сада“ намењен је свима који желе да у сва-

ком тренутку имају тачну сервисну инфор-
мацију без приступа интернету, а које се 
односе на витални живот града. 

- Информације су везане за ред вожње 
градског превоза, различитих дежур-
них служби, институција, културног и 
спортског живота, као и друге услуге 
које нуде становници града и град Нови 
Сад – објашњава Теодор. Браћа Радоше-
вић имају у плану дораду ове апликације, 
као и израду нових за друге градове, те 
стога позивају све заинтересоване сту-
денте који желе да учествују у реализа-
цији овог пројекта, да се јаве на адресу: 
klasterzelenisto@gmail.com. Сви они који 
желе да инсталирају ову апликацију на 
мобилни телефон потребно је да се оде 
на google play, укуца се „Нови Сад – град-
ски информатор“ или се прати линк: 
http://bit.ly/JHVA6V. Браћа Радошевић 
добитници су награде Color Press Group 
за најбољу апликацију. 

Каратиста који је 
направио „хамера“


